
 

 

PvdA bijdrage kadernota Zwijndrecht 2020 

 

Eerlijk delen, fatsoenlijk inkomen, gelijke kansen en volwaardig meedoen blijven voor de PvdA 

Zwijndrecht de uitgangspunten waarop wij elke plan of voorstel in Zwijndrecht zullen beoordelen. 

 

Bij de behandeling van de kadernota is het tijd om terug te kijken en dan vooruit om ons oordeel 

mee te geven aan het college die dit weer mag verwerken in de begroting.  

 

Terugkijken 

Na de verkiezingen op 21 maart 2018 zijn we nu een dik jaar bezig. Als we kijken naar het proces. 

Hoe werken we samen in Zwijndrecht, kan de PvdA alleen maar tevreden zijn. Er zijn vele 

discussies/ debatten, maar die gaan bijna altijd over de inhoud en worden vrijwel nooit vertroebeld 

door procesmatige oordelen, persoonlijke aanvallen of verwijten.  

Laten we dit zo vasthouden, ook in wat moeilijkere tijden wanneer er minder geld te verdelen is of 

moeilijke keuzes gemaakt moeten worden. 

 

Raad zit in de juiste positie 

Als raad zitten we in de juiste positie. We krijgen bij belangrijke beslissingen alternatieven 

voorgelegd, waardoor een keuze kan worden gemaakt. De raad wordt bij belangrijke onderwerpen 

goed betrokken door middel van oriëntatie avonden of raadswerkgroepen. 

 

Hoe staat het met het draagvlak onder onze inwoners? Dragen we bij aan het verkleinen van de 

afstand tussen burger en politiek? Ik denk dat de juiste verhoudingen in het bestuur van Zwijndrecht 

zeker daar een bijdrage kan hebben! Maar op dit gebied is zeker nog heel wat te doen! Het 

betrekken van de burger bij het opstellen van de profielschets van de burgemeester, herinrichting 

veerplein, de avond met inwoners over de toekomstvisie en de participatienota hebben daar zeker 

een positieve bijdrage aan geleverd.  

 

Is dan alles goed? 

Voordat we overgaan op de inhoud. Met een nieuwe gemeentesecretaris, een nieuwe wethouder en 

een nieuwe burgemeester moet het toch mogelijk worden om toezeggingen aan de raad en 

schriftelijke vragen aan het college gewoon binnen termijn te beantwoorden. Regel dit proces! 

 

Ik hoor graag van de collega’s of het proces van besluitvorming in de raad nog kan verbeteren? 

 

De inhoud van de kadernota 

Financieel ziet het er weer heel anders uit als bij het vaststellen van de begroting voor 2019. We 

zijn een half jaar verder en nu komen we ineens miljoenen te kort. 

We moeten scherp aan de wind blijven zeilen naar de groeigemeente die wij willen zijn, dan moeten 

we tijdelijk accepteren dat de cijfers bijvoorbeeld de schuldenquote minder gunstig worden. 

 

We hebben de keuze gemaakt om van een krimp gemeente naar een groeigemeente te gaan. De 

bruisende groene woongemeente zoals het genoemd is in de toekomstvisie. De PvdA pleitte tijdens 

de begrotingbehandeling voor het investeren in stenen en in mensen. Wij willen dit zo houden. We 

blijven investeren in stenen. Het aantal woningen worden flink uitgebreid. Maar we moeten ook 

blijven investeren in onze inwoners, speciaal die inwoners die het wat moeilijker hebben en de zorg 

van de overheid nodig hebben.  

 

Zoals uit de kadernota blijkt hebben we weinig extra te besteden, sterker nog dat we misschien 

moeilijke keuzes moeten maken. Wat de PvdA betreft zal dit niet gebeuren op het terrein van het 

sociaal domein. Eerlijk delen, fatsoenlijk inkomen, gelijke kansen en volwaardig meedoen blijven 



 

 

blijft het uitgangspunt voor de PvdA en daar zullen we een eventuele bezuinigingsvoorstellen aan 

toetsen.  

 

Bestrijden van armoede 

Bestrijden van armoede is een speerpunt in ons raadsprogramma. En net als het investeren in 

gemixte woonmilieus blijven we ook investeren in het terugdringen van de armoede in Zwijndrecht. 

Met als belangrijke doelstelling, het aantal kinderen dat opgroeit in armoede in 4 jaar tijd halveren. 

Het aantal kinderen dat opgroeide in armoede in 2018 was 1200. 

 

Hoeveel is dat nu? We weten het niet! We weten wel precies hoeveel woningen er bijgebouwd 

moeten worden, maar of we al geslaagd zijn om een aantal gezinnen uit de armoede te halen is niet 

bekend. Wel bekend is dat het aantal personen in de bijstand is gestegen, dus het is onwaarschijnlijk 

dat de daling al in ingetreden. 

 

College maak nu werk van de bestrijding van de armoede.  

Dit is een hoofdthema in ons raadsprogramma, ga hiermee aan het werk. Maak zichtbaar wat je 

doet, laat zien wat de resultaten zijn. Het gaat economisch voor veel mensen iets beter, laat ook de 

mensen die iets minder goed mee kunnen komen profiteren van de vooruitgang.  

 

De keuzes in de kadernota. 

Waarom leidt de omgevingswet tot een hogere bijdrage aan de DGJ ? Ik neem aan dat gekeken 

wordt naar het bevorderen van de gezondheid van onze inwoners? Maar hebben wij hierom 

gevraagd en kunnen we ook iets met het advies van de dienst? Ik hoor graag de wethouder hierover. 

 

Uitbreiding van personeel op het gebied van handhaving, toezicht, een informatiemanager en een 

regiostrateeg! 

Is dit noodzakelijk college? Heroverweeg de keuzes want dit leidt tot extra inzet in FTE die een 

structureel karakter hebben en dus worden door vertaald in de begroting op lange termijn. Wat is de 

toegevoegde waarde van die extra personele inzet wanneer wij kijken naar ons raadsprogramma? 

 

Ook de uitwerking van de motie over tarieven heeft een zeer groot structureel karakter. De PvdA is 

hier niet voor. Jaarlijks 600.000 euro met een structureel te kort van 1,2 mln! Is te veel van het 

goede. Wat de PvdA betreft hoeft deze motie niet te worden uitgevoerd. 

 

Waarom worden de suswachten niet geheel betaald door de horecaondernemers die ook 

medeverantwoordelijk zijn voor de overlast? 

 

MKB-katalysatorfonds is een prima voorstel maar kijk ook naar andere middelen om dit fonds te 

verhogen. Kijk bijvoorbeeld naar Invest NL die hiervoor mede is opgericht. 

 

Wij zijn voor het voorstel van het college ten aanzien van het zwembad met de oproep aan de 

wethouder om een oplossing te vinden op het gebied van de horeca en de vereniging.  

 

Wij gaan akkoord met het voorstel van het college om voorlopig een structureel te kort van 1,2 mln 

te hanteren en deze opnieuw te bezien bij de begroting met de stand van de cijfers op dat moment. 

 

Tenslotte trots op Zwijndrecht moet vanuit onszelf komen. Daar hebben we geen extern bureau 

voor nodig. 


